
Crònica del Ple ordinari  del 26 de gener de 2023

A les 20:00 del dia 26 de gener de 2023 l'alcaldessa-presidenta de l'Ajuntament de Cabrils, Maite Viñals
Clemente, dona inici al Ple Ordinari del mes de gener, amb tots els membres del consistori presents.

El primer punt de l'ordre del dia, l'aprovació de les actes de la sessió ordinària de data 24.11.22 i de la
sessió extraordinària i urgent de data 21.12.22 són aprovades per unanimitat.

El punt següent dona compte del Decret d’Alcaldia núm. 1016/2022 relatiu a la delegació de forma
expressa de la totalitat de les funcions que corresponen a l’alcaldia a la primera Tinent d’Alcaldia,  Sra.
Sílvia Vallbona Blanch, del 7 a l’11 de desembre de 2022.

El  punt  següent aprovat per unanimitat,   aprova provisionalment el  Text Refós del Pla Especial  de
Catalogació de la Masia de Cal Magre. La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons, explica que és el segon
Pla Especial que passa per Ple, perquè no hi ha aprovat un Pla Especial de protecció del catàleg dels
béns protegits del municipi, per la qual cosa cal un pla especial individual. Comenta que al no haver-ho
fet el govern obliga als particulars a fer tota la tramitació individualment.

El punt quart, aprova, per unanimitat el text del nou conveni i signatura del conveni de Col·laboració
entre l’Ajuntament de Cabrils, el Masnou, Montgat, Vilassar de Mar, Tordera i Tiana per a l’organització
del Maresmusic 2023,

En el següent s'aprova provisionalment, per unanimitat, la modificació de l’Ordenança Fiscal número 4
reguladora de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana, així com el seu
text refós.

La  regidora  d'Hisenda,  Sílvia  Vallbona  Blanch,  explica  que  s'ha  canviat  el  coeficient  que  marca  el
Ministeri, que va aprovar per BOE a finals de desembre i que cal passar pel Ple la modificació. 

En el punt sisè s'aprova l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 2/2023  per un import
total de 62.322,90 € amb 9 vots a favor (ERC, UxC, MUC i regidor no adscrit) i 4 abstencions (JxCC, PSC). 

El següent punt aprova l’expedient de reconeixement extrajudicial de crèdits 1/2023 per un import total
de 158.145,14 € amb 9 vots a favor (ERC, UxC, MUC i regidor no adscrit) i 4 abstencions (JxCC, PSC).  
En aquest moment es presenta un punt per urgència a l'ordre del dia per part de l'equip de govern,
l'aprovació del Protocol local  per a l'abordatge de les violències masclistes de Cabrils. S'aprova per
unanimitat la inclusió a l'ordre del dia.

La regidora d'Igualtat explica que s'ha fet un recull d'acords dins i entre institucions i agents socials per
garantir l'atenció coordina a les dones que puguin patir violències. Explica que ha de ser un protocol
viu, que s'adaptarà a les realitats canviants de cada moment i que és important portar-ho a Ple perquè
és un compromís dels polítics per treballar en aquest àmbit. S'aprova, per unanimitat, el Protocol local
per a l'abordatge de les violències masclistes de Cabrils

A la part deliberant i de control de la sessió es dona compte de les resolucions dictades per l’alcaldia i
dels acords adoptats per la Junta de Govern Local des de la darrera sessió ordinària

A l'apartat de precs i preguntes dels grups de l'oposició, el regidor no adscrit, José Alfredo Pérez Martín,
demana  que  es  facin  més  coses  per  donar  a  conèixer  el  Complex  Esportiu  Municipal.  El  regidor



d'Esports,  Jordi  Campos  Guitart,   explica  que  hi  ha  més  de  800  persones  abonades  i  que  s'està
treballant per millorar. Recorda que quan va arribar  a govern no hi havia ni caldera a l'equipament,
que funcionava amb gasoil,  amb la corresponent despesa.  S'està treballant per millorar l'eficiència
energètica  amb  la  instal·lació  de  plaques  fotovoltaiques  i,  per  altra,  s'està  buscant  una  empresa
especialitzada en el sector per a la seva gestió integral.

La portaveu del PSC, Anabel Sorroche Martí parla sobre els excrement de gossos a la riera i a la zona de
la  Gleva  i  demana  un  major  control.  L'Alcaldessa  li  explica  que  hi  ha  hagut  controls  policials  per
sancionar aquestes actituds incíviques però que és molt  complicat  perquè cal  agafar l'infractor "in
fraganti".

Pregunta també perquè el Cementiri municipal està tancat en festius quan hi ha un rètol que posa que
hauria d'estar obert en aquelles dates. La regidora de Via Pública, Lina Morales Serra, comenta que hi
ha un error en el rètol que serà retirat d'immediat, i que el cementeri fa temps que només està obert
els caps de setmana.  La portaveu del PSC diu també que no s'arregla el cementiri i la regidora explica
que el que no arregla l'Ajuntament són les làpides  i els contorns de marbre dels nínxols, que ho fa
l'empresa de servei d'enterramorts, però la resta si que ho fa l'Ajuntament. La portaveu del PSC diu
que això no ho fa l'empresa.

Pregunta també sobre la  Fundació Agrària de Cabrils si està ja dissolta ja que creu que les dissolucions
es duen a terme a finals d'any. L'Alcaldessa li explica que segueix en procès de dissolució. Pregunta a la
Sra. Morales si quan era alcaldessa anava a reunions i es feien actes. La Sra. Morales respon que va
anar a una en un restaurant de Cabrils i que no recorda haver-hi actes. 

La  Sra.  Sorroche  fa  un  prec  a  la  Sra.  Morales,  demanant-li  si  pot  actualitzar  la  seva  declaració
d'activitats que consta a la web, ja que el que hi ha escrit no és correcte, ja que ella ja no és consellera
comarcal. La Sra. Morales li respon que ja ho actualitzarà.  

Finalment,  demana  informació  sobre  l'accés  a  l'autopista.   L'alcaldessa  comenta  que  la  darrera
informació que es té és la redacció del projecte està en licitació.

Per  part  del  grup  municipal  de  JxCC,  la  seva  portaveu,  Marta  Gómez  Pons,  pregunta  sobre  un
document del TSJC reiterant l'enviament d'una documentació relativa al recurs contenciós presentat
contra el Pla d'Usos de l'equipament municipal destinat a habitatges dotacionals.  L'Alcaldessa explica
que va ser una errada del procurador extern que porta el tema, però que la documentació ja va ser
entregada.

Pregunta  que  en  data  6  d'octubre  de  2022,  van  presentar  una  instància  preguntant  sobre  les
bonificacions que s'obtenen a partir de l'obtenció del  Carnet Gent Gran . La resposta de l'Ajuntament
va ser que s'havia demanat un estudi. Pregunta pel resultat d'aquest estudi. El regidor de Participació i
Regeneració Institucional, Miguel Doñate Sastre, li respon que en aquest moment no li pot donar la
resposta i li farà arribar la mateixa, un cop preguntades les àrees corresponents, per correu.

 
El Sr. Francesc Xavier Almirall Garcia, explica que en el Ple de novembre va venir una veïna a reclamar
per la senyalització de l'accés a la Plaça de la Gleva.  i que dies més tard es va fer una reunió a la sala
d'Alcaldia  al  respect.  Comenta  el  Sr.  Almirall  que  es  va  acordar  canviar  la  senyalització,  fet  que
l'alcaldessa li comenta que no és cert. El Sr. Almirall demana també que es doni alguna resposta a la



senyora. L'alcaldessa comenta que el policia que ho havia de fer s'ha jubilat i  que ho farà un altre
policia.

El sr. Almirall pregunta pel contracte amb el Consorci universitari centre associat de l'UNED, entitat
contractada per fer xerrades i  cursos de català.  Explica que hi  ha un informe d'alcaldia on exposa
aquests temes només ho pot fer la UNED i hi ha un informe del secretari desfavorable.  L'alcaldessa
explica que tot i l'informe desfavorable l'equip de govern va decidir seguir endavant per tal de poder
seguir donant classes de català per adults, atès que la professora que hi havia s'havia jubilat al juliol.

A les 21:09 i sense més temes a tractar, es dona per finalitzar el Ple Ordinari del mes de gener, deixant
30 minuts per a les preguntes del públic assistent.

Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les intervencions dels regidors i regidores
assistents es poden veure al canal de Youtube de l’Ajuntament i al servei de vídeo-acta. 

https://www.youtube.com/user/CabrilsAj
https://actes.cabrils.cat/session/portadaPublica

